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ΣΥΝΔΕΣΜΟΣ ΕΤΑΙΡΙΩΝ ΦΩΤΟΒΟΛΤΑΪΚΩΝ

ΠΡΑΚΤΙΚΑ Νο 70
ΔΙΟΙΚΗΤΙΚΟΥ ΣΥΜΒΟΥΛΙΟΥ

Πρακτικά: 70ο Δ.Σ.  ΣΥΝΔΕΣΜΟΥ ΕΤΑΙΡΙΩΝ ΦΩΤΟΒΟΛΤΑΪΚΩΝ
Ημερομηνία: 17.05.2011
Τόπος: ΣΕΦ, Λ. Βουλιαγμένης 224 & Αγ. Δημητρίου 1, Αγ. Δημήτριος

ΠΑΡΟΝΤΑ ΜΕΛΗ

1. ΖΑΧΑΡΙΟΥ ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ

2. ΣΑΡΡΗΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ

3. ΚΑΠΕΛΛΟΣ ΣΩΤΗΡΗΣ

4. ΣΑΚΚΑΣ ΘΑΝΑΣΗΣ

5. ΧΡΗΣΤΙΔΗΣ ΧΑΡΗΣ

6. ΚΑΛΥΒΙΩΤΗΣ ΧΡΗΣΤΟΣ

7. ΜΙΤΜΑΝ ΣΤΕΦΑΝΟΣ

Παρευρέθησαν το αναπληρωματικό μέλος ΔΣ κ. Γ. Ανεμοδουράς, ο κος Ψωμάς, ο
νομικός σύμβουλος κος Ταβουλάρης καθώς και τα μέλη μας κ.κ. Γκίκας (Microsun) και
Βαλαβάνης (Big solar)
.

1. Θέματα ημερήσιας διάταξης

Α. Άμεσα – Επείγοντα θέματα

1οΘέμα: Καταγραφή κύριων θεμάτων και επιμερισμός τομέων ανά μέλος του
ΔΣ.

Β. Πρόοδος εκκρεμούντων θεμάτων

1οΘέμα: Ανάθεση υλοποίησης προγράμματος στο Αριστοτέλειο Πανεπιστήμιο
Θεσσαλονίκης.

Γ. Νέα θέματα

1οΘέμα: Νέο ενεργειακό νομοσχέδιο

2ο Θέμα: Νέες αιτήσεις εγγραφής Μελών

3ο Θέμα: Τρόπος καταγραφής πρακτικών

4ο Θέμα: Καταγγελία κου Ματόπουλου
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5ο Θέμα :  Παρουσίαση σε εκδήλωση ΤΕΕ/ΤΚΜ

6ο Θέμα :  Ταμείο –πληρωμές

7ο Θέμα: Καταγγελία κου Καλυβιώτη

2. Ενημέρωση των πρόσφατων γεγονότων

Ο κος Ψωμάς ενημέρωσε ότι έχει προετοιμαστεί Δελτίο Τύπου που αφορά τα
αποτελέσματα του προγράμματος PV Legal. Ο προγραμματισμός είναι το Δελτίο
Τύπου, να δημοσιευτεί ταυτόχρονα σε όλες τις χώρες που μετείχαν στο πρόγραμμα
(πανομοιότυπο, μεταφρασμένο στην εκάστοτε γλώσσα) στις 19.05.2011. Ο κος
Ψωμάς ανέγνωσε το κείμενο του Δελτίου Τύπου και εισηγήθηκε την έγκριση της
δημοσίευσής του από το ΔΣ, ώστε να γίνουν γνωστά τα θετικά αποτελέσματα του
προγράμματος και να ενισχυθεί η προσπάθεια για την υλοποίηση του PV legal ΙΙ.
Όλα τα μέλη ψήφισαν υπέρ της δημοσίευσης του Δελτίου Τύπου εκτός του κου
Καλυβιώτη που δήλωσε «παρών».
Ο κος Ψωμάς υπενθύμισε ότι την ευθύνη από πλευράς ΔΣ για τον συντονισμό του
προγράμματος είχε ο κος Βόκας και ζήτησε τον ορισμό νέου συντονιστή.
Ο κος Ζαχαρίου ανέλαβε να έχει την εποπτεία του προγράμματος από πλευράς του
ΔΣ.

3. Ενημέρωση της σημαντικότερης εισερχόμενης και εξερχόμενης αλληλογραφίας.

- Τα εισερχόμενα έγγραφα και e-mail του ΣΕΦ είναι:

1. Αρ.Πρ.398/01.04.2011 Αίτηση εγγραφής νέου αρωγού μέλους, από την εταιρία
«Energoplan».

2. Αρ.Πρ.399/05.04.2011 Αίτηση εγγραφής νέου τακτικού μέλους, από την εταιρία
«Suntech Greece».

3. Αρ.Πρ.400/06.04.2011 Αίτηση εγγραφής νέου τακτικού μέλους, από την εταιρία
«Ηλιακά Πάρκα κεντρικής Ελλάδος ΑΕ - Matasol»

4. Αρ.Πρ.401/06.04.2011 Αίτηση εγγραφής νέου αρωγού μέλους, από την εταιρία
«Δέκτης Ενεργειακή».

5. Αρ.Πρ. 411/11.04.2011 Αίτηση εγγραφής νέου τακτικού μέλους, από την εταιρία
«Pacific Renew Energy AE»

6. Αρ.Πρ. 412/13.04.2011 Επιστολή για πρόταση συμμετοχής μας στην έκθεση
“Energy –Photovoltaic 29/9-2/10/2011 και συμμετοχής μας σε συνέδριο, το
συγκεκριμένο θέμα θα συζητηθεί σε επόμενο ΔΣ.

7. Aρ.Πρ.414/19.04.2011 Αίτηση εγγραφής νέου αρωγού μέλους, από την εταιρία
«Fluitecnik Sunenergy».

8. Αρ.Πρ. 418/27..4.2011 Αίτηση εγγραφής νέου τακτικού μέλους, από την εταιρία
«Ξανθίππος Μ. ΕΠΕ».

9. Αρ.Πρ. 420/28.04.2011 Αίτηση εγγραφής νέου τακτικού μέλους, από την εταιρία
« Eurosol Hellas».

10. Αρ.Πρ.422/29.04.2011 Αίτηση εγγραφής νέου αρωγού μέλους, από την εταιρία
«Θ.Ιορδανίδης ΜΕΠΕ».
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11. Αρ.Πρ.423/29.04.2011 Αίτηση εγγραφής νέου αρωγού μέλους, από την εταιρία
«Αιθήρ Τεχν.λύσεις ΕΠΕ».

12. Αρ.Πρ. 427/02.05.2011 Αίτηση εγγραφής νέου τακτικού μέλους , από την εταιρία
« Entec Contractors».

13. Αρ.Πρ. 428/02.05.2011 Αίτηση εγγραφής νέου αρωγού μέλους, από την εταιρία
«Βουτσινάς Αλέξ. & ΣΙΑ ΕΕ».

14. Αρ.Πρ.441/11.05.2011 Κοινοποίηση επιστολής από την εταιρία «Δορική
Βολταϊκή» με θέμα «Ένσταση για την αυτεπάγγελτη πράξη εγγραφής στα
μητρώα του ΟΑΕΕ», συζητήθηκε στο παρόν ΔΣ  και θα επικοινωνήσουμε και
τηλεφωνικώς μαζί τους.

15. Αρ.Πρ.442/12.05.2011 Επιστολή από τον κο Καλυβιώτη με θέμα «Χορήγηση
εγγράφων ΣΕΦ», συμφωνήθηκε από όλους να του παραχωρηθούν όλα τα
έγγραφα που ζήτησε.

16. Αρ.Πρ. 443/12.5.2011 Αίτηση εγγραφής νέου αρωγού μέλους, από την εταιρία
«Ενεργειακή μηχανική ΑΕ».

17. Αρ.Πρ. 444/12.05.2011 Επιστολή από το ΤΕΕ/Τμήμα Κεντρικής Μακεδονίας για
συμμετοχή μας σε ημερίδα στη Θεσσαλονίκη στις 20.05.2011 με θέμα
«Φωτοβολταϊκά συστήματα: Τεχνολογίες-Προβλήματα-προοπτικές», θα
συμμετέχουν οι κ.κ. Μίτμαν και Κυριακίδης.

18. Αρ.Πρ.445/12.05.2011 Επιστολή από Profilmedia για συνέντευξη του κου
Ζαχαρίου στο περιοδικό “Profil energy”.

19. Αρ.Πρ.446/13.05.2011 Επιστολή από το υπουργείο Υποδομών, μεταφορών και
δικτύων με θέμα «Διαδικασίες για τη χορήγηση γνωμοδότησης για την
ηλεκτρομαγνητική συμβατότητα που αφορά έργα ΑΠΕ μετά από αίτηση των
ενδιαφερομένων».

20. Αρ.Πρ. 447/13.05.2011 Επιστολή από τον κο Ματόπουλο ζητώντας απάντηση
του ΔΣ σε καταγγελία του κατά του προέδρου κου Ζαχαρίου. Συζητήθηκε στο
παρόν ΔΣ και θα σταλεί απαντητική επιστολή από τον κ. Ζαχαρίου.

21. Αρ.Πρ. 448/13.05.2011 Αίτηση εγγραφής νέου αρωγού μέλους, από την εταιρία
«Green Energy Services».

22. Αρ.Πρ. 449/13.05.2011 Επιστολή του προέδρου του ΤΕΕ με θέμα «Υποστήριξη
της πρότασης που εντάσσεται στο ευρωπαϊκό πρόγραμμα “The Building
workforce training and qualification initiative in the field of energy efficiency and
renewable energy”», έχουν ζητηθεί κάποιες επιπλέον πληροφορίες από τον κο
Ζαχαρίου και θα συζητηθεί σε επόμενο ΔΣ.

23. Αρ.Πρ.450/16.05.2011 Επιστολή από την εταιρία Foresight με θέμα
«Εξωστρέφεια και Cluster» με πρόταση για τυχόν συμμετοχή του ΣΕΦ, θα
συζητηθεί στο επόμενο ΔΣ.

24. Αρ.Πρ. 451/13.05.2011 Επιστολή / πρόταση συμμετοχής του ΣΕΦ και των
ενδιαφερομένων Μελών του σε βιβλίο που θα κυκλοφορήσει το Ιανουάριο 2012
με τίτλο «Φωτοβολταϊκά συστήματα : Εγχειρίδιο Μελέτης και Εγκατάστασης»
(μετάφραση γερμανικού βιβλίου), το παρόν θέμα θα συζητηθεί στο επόμενο ΔΣ.

25. Αρ.Πρ. 452/16.05.2011 Επιστολή από την εταιρία Eco//sun για τα προβλήματα
που συνεχίζουν να αντιμετωπίζουν με τη ΔΕΗ Κιλκίς και Αξιούπολης, θα σταλεί
επιστολή στη ΔΕΗ η οποία εκτός άλλων θεμάτων θα αναφέρει και τα
συγκεκριμένα πορβλήματα.

26. Αρ.Πρ. 453/16.05.2011 Επιστολή από την εταιρία Δέλτα Τεχνική, για
προβλήματα με ΔΕΗ(έλλειψη μετρητών) και ΔΕΣΜΗΕ(καθυστέρηση υπογραφής
συμβάσεων), το θέμα της ΔΕΗ θα συμπεριληφθεί στην επιστολή που θα σταλεί
στην ΔΕΗ και θα γίνει επικοινωνία και με το ΔΕΣΜΗΕ.
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27. Αρ.Πρ. 454/16.05.2011 Επιστολή της εταιρίας Foresight με θέμα «Ανανέωση /
επέκταση συνεργασίας», θα συζητηθεί στο επόμενο ΔΣ.

28. Αρ.πρ. 455/16.05.2011 Επιστολή από το περιοδικό «Περιβάλλον 21» για
συμμετοχή του προέδρου κου Ζαχαρίου στο συνέδριο που διοργανώνουν στις
15.06.2011, με θέμα «Πράσινος Καλλικράτης , Αειφόρες πολιτικές από την
επόμενη ημέρα», θα συζητηθεί στο επόμενο ΔΣ.

29. Αρ.Πρ.456/17.05.2011 Επιστολή του κου Καλυβιώτη με θέμα «Καταγγελία
ακύρωσης της εκλογικής διαδικασίας του Συνδέσμου εταιρειών φωτοβολταϊκών
που έγινε στις 09.05.2011», ζητήθηκε γνωμοδότηση δικηγόρων και συζητήθηκε
στο παρόν ΔΣ αναλυτικότερα.

30. Αρ.Πρ. 457/17.05.2011 Αίτηση εγγραφής νέου αρωγού μέλους, από την εταιρία
«Duct Hellas».

31. Αρ.Πρ.458/17.05.2011 Αίτηση εγγραφής νέου αρωγού μέλους, από την εταιρία
«Γεωρυθμική ΑΤΕ».

Επί των θεμάτων που τέθηκαν από τα μέλη αναφορικά με τη ΔΕΗ αποφασίστηκε να
γίνει γραπτή επικοινωνία

4. Έναρξη συζήτησης επί των θεμάτων της ημερήσιας διάταξης

Α. Άμεσα – Επείγοντα θέματα

1οΘέμα: Καταγραφή κύριων θεμάτων και επιμερισμός τομέων ανά μέλος του
ΔΣ.

Ξεκινώντας τη συζήτηση για το συγκεκριμένο θέμα, ο κος Ζαχαρίου τόνισε την
αναγκαιότητα κάθε μέλος να έχει την ευθύνη συγκεκριμένου τομέα τον οποίο και
θα παρακολουθεί και για τον οποίο θα ενημερώνει το ΔΣ σχετικά, σε τακτά
διαστήματα. Ανέφερε ενδεικτικά τα θέματα: Δίκτυα, Επικοινωνία, Τράπεζες,
Ταρίφα, Στρατηγική, Προσέλκυση νέων Μελών.
Ο κος Σαρρής πρότεινε κάθε μέλος του ΔΣ να συμμετάσχει σε δυο τομείς και
προσφέρθηκε να χρεωθεί τα θέματα Δικτύων και Ταρίφας.
Ο κος Μίτμαν είπε ότι όλα τα προς συζήτηση θέματα / τομείς εξαρτώνται από τις
αποφάσεις επί της στρατηγικής και ότι όλα είναι συνάρτηση του που θέλουμε να
φτάσουμε. «Συμφωνούμε όλοι στο 12% αλλά πως θα φτάσουμε σε αυτό;».
Υπενθύμισε την άποψή του ότι θα πρέπει να προηγηθεί της διαμόρφωσης της
στρατηγικής η αποστολή ερωτηματολόγιου προς τα μέλη, ώστε να ληφθούν υπόψη
οι απόψεις τους στη διαμόρφωση θέσης.
Ο κος Σαρρής υπενθύμισε «όταν το θέμα είχε ξανασυζητηθεί είχαμε καταλήξει ότι
η επικοινωνία με τα μέλη θα να είναι πιο αποτελεσματική αν στα μέλη αποσταλούν
επεξεργασμένα εναλλακτικά σενάρια αντί γενικού ερωτηματολογίου. Ωστόσο, αν
τον τομέα αυτό αναλάβει ο κος Μίτμαν (το οποίο και πρότεινε ο κος Σαρρής) είναι
θέμα δικό του να επιλέξει την προσφορότερη μέθοδο».
Ο κος Μίτμαν είπε ότι η κατανομή των στόχων στις διάφορες κατηγορίες έργων
μπορεί να θέσει σε δοκιμασία τη συνοχή του συνδέσμου.
Ο κος Καλυβιώτης είπε ότι αποτελεί πρόκληση για την ελληνική κοινωνία το έργο
των 200MW και ότι ο ΣΕΦ πρέπει να πάρει γενναίες θέσεις. Εξέφρασε την άποψη
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ότι ο ΣΕΦ δε θα μπορέσει να διαμορφώσει ενιαία άποψη καθώς τα Μέλη του έχουν
αντικρουόμενα συμφέροντα.
Ο κος Σαρρής υπενθύμισε ότι το προηγούμενο ΔΣ πήρε, χωρίς δυσκολία, σαφή
ομόφωνη θέση κατά του fast track και των πολύ μεγάλων έργων, με το σκεπτικό
ότι δεν εξυπηρετούν την υγιή ανάπτυξη της αγοράς.
Ο κος Μίτμαν είπε ότι οι ταρίφες θα πρέπει να εξασφαλίζουν για τις διάφορες
κατηγορίες έργων ικανοποιητικό IRR. Αφού κατανείμουμε το συνολικό στόχο στις
επιμέρους κατηγορίες έργων μπορούμε να καταλήξουμε σε προτάσεις για τις
ταρίφες.
Ο κος Σαρρής είπε ότι οι όποιες ταρίφες δημιουργούν, μέσω του τέλους ΑΠΕ, μια
επιβάρυνση στον καταναλωτή. «Χρειαζόμαστε ένα μαθηματικό μοντέλο
υπολογισμού. Αυτό θα πρέπει να είναι το αντικείμενο της ομάδας που θα
ασχοληθεί με τις ταρίφες. Η ομάδα στρατηγικής θα πρέπει, μέσα από
υπολογισμούς IRR, να καταλήξει στο ευκταίο και η ομάδα ταρίφας να υπολογίσει
το κόστος για τον καταναλωτή της όποιας πρότασης. Τελικώς θα πρέπει να
ληφθούν υπόψη και οι δυο αυτές παράμετροι»
Ο κος Καλυβιώτης είπε «από την αρχή θα πρέπει να ξέρουμε που θέλουμε να
καταλήξουμε. Κάποια πράγματα μπορεί να μην πρέπει να ειπωθούν. Ανοίγει
μεγάλο θέμα με τη ταρίφα και δεν ξέρω αν πρέπει να ανοιχτεί».
Ο κος Ψωμάς επισήμανε ότι έτσι και αλλιώς, αργά ή γρήγορα θα ανοίξει το θέμα
και καλό θα είναι να είμαστε προετοιμασμένοι με τις προτάσεις μας.
Ο κος Καπέλλος είπε «ήδη έχουν αρχίσει και δημοσιεύονται άρθρα εναντίον του
κλάδου μας και πρέπει να είμαστε προετοιμασμένοι να έχουμε θέσεις και να
ξέρουμε πού θέλουμε να το πάμε».
Ο κος Χρηστίδης τόνισε ότι πρέπει άμεσα να γίνουν εναλλακτικά σενάρια
υπολογισμού του συνολικού κόστους της φ/β αγοράς βάσει προτεινόμενων τιμών
kWh ανά κατηγορία ισχύος και ανάλογα με το μείγμα των οικιακών, εμπορικών
και βιομηχανικών εφαρμογών. Προσφέρθηκε να συμμετάσχει στους τομείς
Δικτύων και Προσέλκυσης νέων Μελών.
Ο κος Καλυβιώτης είπε ότι πρέπει να υπάρχει ομοιογένεια στα μέλη που
εισέρχονται στο ΣΕΦ, αλλιώς είναι πιθανό να υπάρξουν «ταξικές» διαφορές στο
εσωτερικό του συνδέσμου, σαν αποτέλεσμα διαφορετικών συμφερόντων. «Δεν
πρέπει να οδηγηθεί ο ΣΕΦ στο να εκφράζει τα συμφέροντα των μεγάλων εταιριών.
Εκεί οδηγούμαστε και για αυτό έχω σκοπό να αποχωρήσω».
Ο κος Χρηστίδης είπε «Είναι εύλογο να υπάρχουν διαφορετικές απόψεις και θέσεις
ανάλογα με το κομμάτι της αγοράς, στο οποίο τοποθετείται κάθε εταιρεία και δε
θεωρώ ότι αυτό αποτελεί «ταξική» διαφορά ή κρίνεται καταδικαστέο. Έτσι και
αλλιώς είναι δεδομένο ότι όσο θα διευρύνεται ο ΣΕΦ, όπου όλα τα μέλη έχουν μια
ψήφο, μακροπρόθεσμα οι μικρότερες εταιρίες, που τοποθετούνται στον οικιακό
τομέα και θα είναι πολύ περισσότερες, θα έχουν σημαντικά μεγαλύτερη επιρροή
από τις μεγαλύτερες. Να επισημάνω ότι στον BSW στη Γερμανία τόσο ο αριθμός
των ψήφων όσο και η συνδρομή των μελών είναι συνάρτηση του κύκλου εργασιών
τους.»
Ο κος Σακκάς είπε ότι θεωρεί μείζονος σημασίας το θέμα που έθεσε ο κος
Καλυβιώτης και είναι απαραίτητος στο ΔΣ.
Ο κος Σαρρής είπε ότι συμφωνεί με το κο Σακκά και ο κος Καλυβιώτης πρέπει να
μείνει στο ΔΣ και να βοηθήσει στο έργο του. Πρότεινε να αναλάβει ο κος
Καλυβιώτης τον τομέα Προσέλκυσης νέων Μελών, ώστε να εισηγηθεί μαζί με τον
κο Χρηστίδη τα κριτήρια εισόδου νέων Μελών. Έτσι θα συμβάλει στη μη
αλλοίωση του προφιλ του συνδέσμου την οποία φοβάται.
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Ο κος Καπέλλος είπε με τη σειρά του ότι η συνεισφορά του κου Καλυβιώτη είναι
πολύτιμη και πρέπει όλοι μαζί να κινηθούμε σε ένα ενωμένο ΔΣ. «Μας ενδιαφέρει
η υγιής ανάπτυξη της αγοράς, η οποία να έχει ικανό μέγεθος για να είναι βιώσιμη.
Αυτό μας ενδιαφέρει και αυτό μας ενώνει. Όποιο υποψήφιο μέλος  διαφοροποιείται
σε αυτό, δε το θέλουμε στο Σύνδεσμο».
Ο κος Γκίκας είπε «εμείς είμαστε μία μικρή εταιρία, θέλουμε αρμονία στην αγορά
που κινούμαστε και χρειάζονται και οι μικρές εταιρείες και οι μεγάλες, και τα
μικρά έργα και τα μεγάλα».
Τελικώς η κατανομή αρμοδιοτήτων συμφωνήθηκε ως εξής :
Α) Δίκτυα – οι κ.κ. Σαρρής και Χρηστίδης
Β) Τέλος ΑΠΕ – οι κ.κ. Ζαχαρίου και Σαρρής
Γ) Τράπεζες – οι κ.κ. Σακκάς και Ζαχαρίου
Δ) Προσέλκυση νέων Μελών – ο κ. Χρηστίδης
Ε) Επικοινωνία – οι κ.κ. Καπέλλος και Σακκάς
Ζ) Στρατηγική – οι κ.κ. Μίτμαν και Καπέλλος
Αμέσως μετά, ο κος Σακκάς παρότρυνε τον κο Καλυβιώτη, ο οποίος δεν ήθελε να
συμμετάσχει σε καμία ομάδα, να μπει σε 2 ομάδες.
Ο κος Καλυβιώτης είπε «επειδή βλέπω κάποια πράγματα, που είπα και στο
προηγούμενο ΔΣ, να μη γίνονται  νομίζω ότι είναι καλύτερα να αποχωρήσω» και
απευθυνόμενος στον κο Ζαχαρίου τον ρώτησε κατά πόσο πιστεύει ότι θα μπορεί να
σταθεί ως πρόεδρος απέναντι στους φορείς και να εκφράσει με πυγμή την άποψη
του ΣΕΦ τη στιγμή που είναι στέλεχος εταιρίας, ενώ ο ίδιος ως ιδιοκτήτης εταιρίας
δε διατρέχει κίνδυνο απώλειας της θέσης του».
Ο κος Ζαχαρίου απάντησε ότι οι φορείς, όταν συνομιλούν με εκπροσώπους του
ΣΕΦ, δεν κοιτάνε ποια εταιρία είναι πίσω από τα πρόσωπα.
Ο κος Μίτμαν πρόσθεσε « τα ωραία λόγια μόνο δεν αρκούν. Αν πραγματικά θέλετε
να κάνετε κάτι για να μείνει ο κος Καλυβιώτης, κάντε το. Δείξτε τι είστε
διατεθειμένοι να κάνετε και προτείνετε έναν συγκεκριμένο συμβιβασμό και
αμοιβαίες υποχωρήσεις».
Ο κος Καπέλλος ρώτησε τον κο Καλυβιώτη τι θέλει και εάν έχει κάτι υπόψη του να
το προτείνει για να συζητηθεί με σκοπό να γεφυρωθούν οι διαφορές.
Ο κος Μίτμαν είπε ότι το είχε πει στη προηγούμενη συνάντηση και πριν 3 μήνες,
ήτοι ότι ο κος Καλυβιώτης είναι ο πλέον κατάλληλος για πρόεδρος. Δυστυχώς τότε
δεν βρέθηκε συμβιβασμός.
Ο κος Ανεμοδουράς ρώτησε τον κο Καλυβιώτη με ποιο τρόπο μπορεί να επιτευχθεί
συναίνεση, ώστε ο ΣΕΦ να ασχολείται με τα σοβαρά θέματα που έχει η αγορά: Τι
θέλει, τι προτείνει για να συνεχίσει το ΔΣ σε πνεύμα ομαδικό. Του τόνισε ότι «από
ό,τι κατάλαβα στη προηγούμενη συνεδρίαση του ΔΣ έθεσες έναν όρο, ή γίνεσαι
πρόεδρος ή πάμε σε ρήξη. Αυτό σε ποιόν θα κάνει κακό τη συγκεκριμένη στιγμή;
Στον κλάδο μας και μόνο».
Ο κος Καλυβιώτης απάντησε «και εγώ επιθυμώ τη συναίνεση, αλλά πιστεύω ότι
πρέπει να είμαι πρόεδρος γιατί μπορώ να προσφέρω τη συνοχή και την αρμονία
που χρειάζεται ο ΣΕΦ. Για το καλό και την ενότητα του ΣΕΦ παραιτήθηκα πριν 3
μήνες και για το καλό του ΣΕΦ αποφάσισα να ξαναβάλω υποψηφιότητα. Θα μείνω
πρόεδρος για κάποιο διάστημα για να κάνουμε καλά πράγματα όπως πριν τους 3
τελευταίους μήνες και μετά θα παραδώσω την προεδρία στον επόμενο».
Ο κος Ανεμοδουράς είπε στον κο Καλυβιώτη, «με αυτό που λες εκβιάζεις μία
κατάσταση και εννοείς να παραβλέψουμε την πλειοψηφία των ανθρώπων που
ήρθαν στη ΓΣ και ψήφισαν και μας τίμησαν. Νομίζω ότι πρέπει να σκεφτείς
σοβαρά και να μην φτάσουμε τον Σύνδεσμο σε τέτοιες κρίσεις. Ως πρώην πρόεδροι
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και οι δύο μας έχουμε δουλέψει σκληρά και έχουμε ευθύνη απέναντι στο ΣΕΦ και
στα μέλη τα οποία υπηρετούμε από όποια θέση στο ΔΣ».
Ο κος Καλυβιώτης επανέλαβε τη θέση, που εξέφρασε με την καταγγελία του, ότι
αμφισβητεί το αποτέλεσμα των εκλογών.

Β. Πρόοδος εκκρεμούντων θεμάτων

1οΘέμα: Ανάθεση υλοποίησης προγράμματος στο Αριστοτέλειο Πανεπιστήμιο
Θεσσαλονίκης.

Ο κος Σαρρής ως υπεύθυνος για το θέμα, ενημέρωσε για τη νέα συνάντηση που
είχε τη προηγούμενη εβδομάδα με την ομάδα του καθηγητή Ντοκόπουλου στη
Θεσσαλονίκη. «Τα αποτελέσματα των πρώτων προσομοιώσεων είναι ενθαρρυντικά
και έδωσα περαιτέρω οδηγίες και κατευθύνσεις». Ο κος Σαρρής ενημέρωσε το ΔΣ
ότι αναμένει την ολοκλήρωση του ανατεθέντος έργου σε 15 ημέρες περίπου και
εξέφρασε την άποψη ότι θα πρέπει πλέον να επιδιωχθεί επικοινωνία με τους ΤΑΛΔ
της ΔΕΗ. «Το ΑΠΘ ενδιαφέρεται να συνεισφέρει στην κατεύθυνση αυτή,
Συζητήσαμε διάφορες ιδέες, όπως η οργάνωση ενός workshop ή η υποστήριξη ενός
ερευνητικού προγράμματος. Οι συζητήσεις αυτές είναι ακόμη σε πρώτο στάδιο».
Ο κος Χρηστίδης ενημέρωσε για την πρόθεσή του να οργανώσει συνάντηση με τις
υπόλοιπες εταιρίες παραγωγής μετατροπέων για να συζητηθούν σχετικά θέματα
και να βοηθήσουν όσο γίνεται προς την κατεύθυνση αυτή. Στη συνέχεια
αναφέρθηκε επιγραμματικά στις δυνατότητες των μετατροπέων για περιορισμό της
ισχύος, έγχυση άεργου ισχύος, υποστήριξη δικτύου σε περίπτωση απώλειας τάσης
και χρονισμού καταναλώσεων στην παραγωγή, στοιχεία που μπορούν να αυξήσουν
σημαντικά την απορρόφηση φ/β ισχύος στο δίκτυο.
Ο κος Καλυβιώτης είπε ότι υπάρχει δυνατότητα με τη μέγιστη αξιοποίηση των
δυνατοτήτων των inverters να μην δημιουργούνται υπερφορτώσεις στα δίκτυα,
ώστε να μην επηρεαστεί η διείσδυση των φωτοβολταϊκών, αρκεί να υπάρχει η
διάθεση της ΔΕΗ να προστατεύσει τον εαυτό της και τους καταναλωτές.
Στο σημείο αυτό ο κος Καπέλλος ρώτησε τη γνώμη του κου Καλυβιώτη για την
ανάθεση του έργου στο Αριστοτέλειο και εκείνος απάντησε ότι «πρέπει να γίνει
προσέγγιση με κριτήριο τη διείσδυση των φωτοβολταϊκών».
Ο κος Σαρρής είπε ότι η αντιμετώπιση της αστήριχτης θέσης της ΔΕΗ περί
κορεσμού δικτύων γίνεται με μεθοδικότητα και διαδοχικά βήματα. Αυτά που
αναφέρουν οι κ.κ. Χρηστίδης και  Καλυβιώτης και αφορούν τις δυνατότητες της
τεχνολογίας περιλήφθηκαν στο κείμενο που απέστειλε ο ΣΕΦ στις 31/3 στη ΡΑΕ.
«Τώρα, με την εκτέλεση προσομοιώσεων επιχειρούμε να αποδείξουμε ότι οι
υπολογισμοί της ΔΕΗ είναι χονδροειδείς και οδηγούν σε σημαντική υποτίμηση των
δυνατοτήτων των υφισταμένων δικτύων. Τα πρώτα αποτελέσματα δείχνουν ότι
χωρούν πολλαπλάσια φωτοβολταϊκά από αυτά που υπολογίζει η ΔΕΗ. Το επόμενο
βήμα ίσως να πρέπει να είναι η πειραματική επαλήθευση πάνω σε μια πραγματική
γραμμή ΜΤ»
Στο συγκεκριμένο σημείο ο κος Σαρρής πρότεινε να ζητηθεί μία συνάντηση με τη
ΡΑΕ για να δούμε που βρίσκεται με το θέμα της ΔΕΗ και των δικτύων και
προσθέτοντας ο κος Ζαχαρίου είπε ότι συγχρόνως θα πρέπει να γίνει ακόμα μία
συνάντηση και με το κο Χαβιαρόπουλο για θέματα που προκύπτουν ή εκκρεμούν
τα οποία και είχαμε συζητήσει στη προηγούμενη συνάντηση και με μία επιστολή
να τα υπενθυμίσουμε.
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Γ.      Νέα θέματα

1οΘέμα: Νέο ενεργειακό νομοσχέδιο

Ο κος Ψωμάς έκανε μία γενική ενημέρωση για το νέο ενεργειακό νομοσχέδιο που
είναι σε διαβούλευση. ,Αφορά τις αρμοδιότητες τις ΡΑΕ και την οργάνωση του υπό
σύσταση Διαχειριστή, χωρίς να περιέχει διατάξεις που αφορούν άμεσα τα
φωτοβολταϊκά. Εξέφρασε την άποψη ότι δεν υπάρχει λόγος να συμμετάσχει ο ΣΕΦ
στη διαβούλευση.
Ο κος Σαρρής πρότεινε 2 μέλη του ΔΣ να το χρεωθούν ως θέμα να το μελετήσουν.
Ο κος Καπέλλος  προθυμοποιήθηκε να είναι ο ένας εκ των δύο και ο κος Σαρρής
είπε ότι θα είναι ο δεύτερος..

2ο Θέμα: Νέες αιτήσεις εγγραφής Μελών

Οι αιτήσεις εγγραφής νέων Μελών, προτάθηκε να ελέγχονται από τον κο Χρηστίδη
(ως υπεύθυνο προσέλκυσης νέων Μελών) και τον κο Ψωμά και με μία εισήγηση να
περνούν από το ΔΣ.  Με το σκεπτικό αυτό όλες οι εκκρεμείς αιτήσεις θα
συζητηθούν στο επόμενο ΔΣ.

3ο Θέμα: Τρόπος καταγραφής πρακτικών

Συζητήθηκε πρόταση για τη μαγνητοφώνηση των συνεδριάσεων του ΔΣ, ώστε να
διευκολύνεται η σύνταξη των πρακτικών. Το θέμα θα συζητηθεί εκτενέστερα στο
επόμενο ΔΣ.

4ο Θέμα: Καταγγελία κου Ματόπουλου

Ο κος Ζαχαρίου ενημέρωσε για την καταγγελία που έγινε του κου Ματόπουλου για
τη συμμετοχή του κου Ζαχαρίου σε συνέδριο στη Σόφια και με τις δύο ιδιότητές
του ήτοι ως πρόεδρος του ΣΕΦ και εμπορικός διευθυντής της Heliosphera.
Επισήμανε ότι η πρόσκληση ήταν προσωπική (την έλαβε στο εταιρικό του e-mail)
καθώς γνωρίζει τον διοργανωτή πολλά χρόνια από την ΕΡΙΑ και προσκλήθηκε ως
expert για να συντονίσει μια ενότητα του συνεδρίου (vice chairman) και να
παρουσιάσει στοιχεία για την ελληνική αγορά. Στο πρόγραμμα του συνεδρίου
αναφερόταν και με τις δύο ιδιότητες και θεώρησε ότι ήταν ευκαιρία να προβάλει
και τον ΣΕΦ κατά την παρουσίαση.. Αναγνώρισε όμως ότι καλό είναι να είναι
ξεκάθαρο ποιον εκπροσωπεί για να αποφεύγονται παρεξηγήσεις από το
ακροατήριο και στο εξής θα είναι ιδιαίτερα προσεκτικός για να είναι αυτό σαφές.
Τόνισε όμως τον άκομψο τρόπο του κου Ματόπουλου και διάβασε ξανά το email
στις 15.04.2011 που απευθυνόταν στο σύνολο των Μελών του ΣΕΦ με
προεκλογική χροιά και απειλητικό ύφος προς όσους σκέφτονται να θέσουν
υποψηφιότητα στις εκλογές. Σε αυτό το μήνυμα, είπε ο κος Ζαχαρίου ότι απάντησε
– κακώς – εν βρασμώ. Όταν ο κ. Ματόπουλος ζήτησε την επίσημη απάντηση του
ΣΕΦ επί του θέματος δε δόθηκε μέχρι σήμερα γιατί τα μόνα ΔΣ που
πραγματοποιήθηκαν από τότε ήταν αυτό της προετοιμασίας των εκλογών και το
αμέσως επόμενο, που αφορούσε τη συγκρότηση σε σώμα. Ουσιαστικά, η επίσημη
καταγγελία από τον κ. Ματόπουλο έγινε τελικά στις 13/5, που έστειλε μήνυμα στο
ΔΣ αναφερόμενος σε παραβίαση των άρθρων 7 (εμπιστευτικότητα) και 10 (χρήση
σήματος ΣΕΦ) του κώδικα δεοντολογίας. Απαντώντας σε αυτό ο κ. Ζαχαρίου είπε:
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«Τα στοιχεία που παρουσίασα ήταν στοιχεία για την ελληνική αγορά,
δημοσιευμένα από τη ΔΕΗ, τη ΡΑΕ και το ΔΕΣΜΗΕ κι επεξεργασμένα και
δημοσιευμένα από το ΣΕΦ, άρα δε στέκει η κατηγορία του κου Ματόπουλου για
την εμπιστευτικότητα των πληροφοριών.  Τέλος, η χρήση του σήματος του ΣΕΦ
δεν ήταν με κανένα τρόπο παραπλανητική, αλλά συμφωνώ ότι θα έπρεπε να είμαι
πιο ξεκάθαρος ως προς το με ποια ιδιότητα είμαι εκεί». Ο κος Ταβουλάρης
επεσήμανε ότι «από τον Κανονισμό Δεοντολογίας τα μέλη καταρχήν δέχονται
προτροπή να κάνουν χρήση των διακριτικών γνωρισμάτων του ΣΕΦ. Περαιτέρω,
το όριο της κακής χρήσης είναι καταρχήν δυσδιάκριτο και δύσκολα ανιχνεύσιμο,
ειδικά αν ληφθεί υπόψη ότι η καταγγελία στρέφεται εναντίον ενός  επιστημονικά
άρτιου μέλους, του κου Ζαχαρίου (ως διδάκτορος και expert επί των
φωτοβολταϊκών). Συνεπώς, το δεύτερο σκέλος της καταγγελίας, δε μπορεί να
υποστηριχθεί. Ιδιαίτερα σημαντικό, ωστόσο, είναι, και αυτό θα πρέπει να
διερευνηθεί, το πρώτο σκέλος της καταγγελίας, ως προς το εάν ο κος Ζαχαρίου
έκανε χρήση εμπιστευτικών πληροφοριών. Ως εμπιστευτική πληροφορία ορίζεται
το δεδομένο αυτό, το οποίο ο λήπτης δε θα μπορούσε να πληροφορηθεί με
διαφορετικό τρόπο, ει μη μόνον με την διάδοσή του από τον διασπείροντα την
πληροφορία. Με αυτό το κριτήριο προσέγγισης, θα πρέπει να εξεταστεί το
περιεχόμενο της εισήγησης του κου Ζαχαρίου. Αρχικά, όμως, μάλλον πείθομαι ότι
δεν είναι εφικτό να μεταδόθηκαν εμπιστευτικές πληροφορίες, δεδομένου ότι το
κείμενο ομιλίας κάθε εισηγητή είναι γνωστό από πριν, συνήθως μοιράζεται στους
συνέδρους ή αναρτάται σε διαδικτυακό τόπο και σε κάθε περίπτωση μία
εμπιστευτική πληροφορία από τη φύση της δε δύναται να αποτελεί αντικείμενο
ομαδικής διαδόσεως». Ο κ. Ζαχαρίου επισήμανε ότι όλες οι εισηγήσεις του
συγκεκριμένου συνεδρίου είναι διαθέσιμες στο διαδίκτυο. Ο κος Καπέλλος είπε
«και στο παρελθόν έχουμε συζητήσει το θέμα και σε τέτοιες παρουσιάσεις καλό
είναι να πηγαίνουμε με ξεκάθαρους ρόλους είτε ως ΣΕΦ είτε ως εκπρόσωποι της
εταιρείας μας. Ως άτομα εφόσον και οι δύο ιδιότητες αποτελούν μέρος του
βιογραφικού μας είναι δυνατόν να αναφέρονται και οι δύο π.χ. στα προγράμματα
των εκδηλώσεων δίπλα στο όνομά μας. Σε παρουσιάσεις όμως πρέπει να μπαίνει
είτε ο λογότυπος του ΣΕΦ είτε ο λογότυπος της εταιρείας μας. Θεωρώ πάντως ότι
δεν υπήρξε δόλος, ο,τι έγινε έγινε εκ παραδρομής και για εμένα το θέμα θεωρείται
λήξαν».
Ο κος Σαρρής είπε, «νομίζω ότι όλοι εδώ συμφωνούμε ότι ο κος Ζαχαρίου δεν είχε
δόλο, έκανε όπως και ο ίδιος παραδέχτηκε μια λάθος εκτίμηση.. Συμφωνώ ότι η
παρουσία μας σε τέτοιου είδους παρουσιάσεις δεν θα πρέπει να δημιουργούν
σύγχυση».
Ο κος Μίτμαν είπε «θέλω να δεχτώ ότι δεν υπήρξε δόλος από τον κο Ζαχαρίου,
απλά εγώ στη θέση του θα αντιδρούσα πολύ διαφορετικά σε μία παρόμοια
κατηγορία, ήτοι θα ζήταγα άμεσα συγνώμη και θα έφερνα το θέμα στο ΔΣ
νωρίτερα».
Ο κ. Ζαχαρίου επανέλαβε ότι δεν υπήρχε δυνατότητα να έρθει το θέμα στο ΔΣ
νωρίτερα, για τους λόγους που προανέφερε.
Ο κος Σακκάς είπε «πρέπει να ικανοποιήσουμε το μέλος και να απαντηθεί το
αίτημα του από το ΔΣ μέσα από το παρόν πρακτικό και με μία επιστολή του κου
Ζαχαρίου, σίγουρα δεν υπήρξε δόλος από τον κο Ζαχαρίου και καλό θα είναι να
είμαστε πολύ προσεκτικοί σε παρόμοια θέματα».
Ο κος Καλυβιώτης συμφώνησε ότι η 1η επιστολή του κου Ματόπουλου δεν έπρεπε
να πάει σε όλα τα μέλη ως διαπόμπευση αλλά στο ΔΣ και μόνο. Αλλά από τη
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στιγμή που πήρε ο κος Ζαχαρίου ένα τέτοιο ερώτημα θα έπρεπε να απαντηθεί
άμεσα, τα μέλη ακόμα και εν αδικώ να βρίσκονται οφείλουμε να τα σεβόμαστε.
«Σίγουρα δεν είχες πρόθεση αλλά ήταν μία αμέλεια και θα πρέπει να αναγνωρίσεις
το λάθος που έκανες».
Ο κος Ζαχαρίου συμφώνησε με τις προτροπές των Μελών του ΔΣ, πέραν της
καταγραφής στα πρακτικά, να αποστείλει επιστολή στον κο Ματόπουλο
εκθέτοντας τα όσα εξήγησε και προς το ΔΣ προκειμένου να εκτονωθεί η ένταση.
Επιπλέον, η συζήτηση που έγινε και θα αποτυπώνεται στα πρακτικά θα είναι στη
διάθεση των Μελών.

5ο Θέμα : Παρουσίαση σε εκδήλωση ΤΕΕ/ΤΚΜ

Ο κος Ζαχαρίου ενημέρωσε για εκδήλωση / ημερίδα που διοργανώνει το ΤΕΕ /
τμήμα κεντρικής Μακεδονίας στις 20.05.2011 με θέμα «Φωτοβολταϊκά
συστήματα: Τεχνολογίες-Προβλήματα-προοπτικές» στο οποίο θα συμμετέχουν από
το ΔΣ οι κ.κ. Μίτμαν και Κυριακίδης.

6ο Θέμα :  Ταμείο -πληρωμές

Συζητήθηκε το θέμα πληρωμών, τραπέζης και τελικά αποφασίσθηκε άμεσα
απόσπασμα του πρακτικού συγκρότησης σε σώμα να πάει στη τράπεζα και οι κ.κ.
Σακκάς και Χρηστίδης να αναλάβουν το ταμείο και τις πληρωμές από τον κο
Μίτμαν. Μέχρι να ολοκληρωθεί η διαδικασία αυτή ο κος Μίτμαν θα συνεχίσει να
κάνει τις αναγκαίες πληρωμές για το ΣΕΦ(ΙΚΑ, εφορία, προσωπικό, γραφείο κλπ).

7ο Θέμα : Καταγγελία κου Καλυβιώτη

Τα μέλη του ΔΣ μετά από συζήτηση συμφώνησαν με ψήφους 5 υπέρ, 1 παρών (κος
Καλυβιώτης) και 1 απών (κος Χρηστίδης):

1.Να ανατεθεί σε 2 δικηγόρους η σύνταξη γνωμοδότησης επί του περιεχομένου
της επιστολής-καταγγελίας του κου Καλυβιώτη.
2. Ο ένας θα είναι ο νομικός κος Ταβουλάρης Αθανάσιος, η γνωμοδότηση του
οποίου θα κοστίσει 500 € πλέον εξόδων και θα αναζητηθεί  ακόμα ένα νομικό
γραφείο (το θέμα ανατέθηκε στον κο Ζαχαρίου).
Στη συνέχεια ο κος Ανεμοδουράς πήρε το λόγο και είπε  «άσχετα με το
οτιδήποτε, τώρα παρά ποτέ ο Σύνδεσμος πρέπει να είναι ενωμένος. Έχουμε
μπροστά μας σοβαρά θέματα να επιλύσουμε για το καλό του κλάδου και των
εταιριών που εκπροσωπούμε.  Δεν είναι σωστό να πηγαίνουμε σε νομικές λύσεις
τέτοιων θεμάτων αλλά σε λύσεις συναίνεσης»
Ο κος Σακκάς παίρνοντας το λόγο επισήμανε « άσχετα με το που θα καταλήξουμε
ως ΔΣ αφού πάρουμε τις νομικές γνωμοδοτήσεις, οφείλουμε να δουλέψουμε για
τα θέματα του κλάδου μας όπως πάντα, σεβόμενοι πρώτα από όλους αυτούς που
μας ψήφισαν και  κατά δεύτερον έχοντας ευθύνη απέναντι στα μέλη μας θα ήταν
πολύ άσχημο να φανεί προς τα έξω το θέμα που έχει δημιουργηθεί.»



Σελ. 257

5. Προσδιορισμός τόπου και χρόνου της επόμενης συνεδρίασης του Δ.Σ.

Η επόμενη τακτική συνεδριάση του Δ.Σ. αποφασίστηκε να γίνει τη Δευτέρα 30 Μαϊου
2011 και ώρα 17:30, στα γραφεία του ΣΕΦ, Λ. Βουλιαγμένης 224 & Αγ. Δημητρίου 1,
Αγ.Δημήτριος, στον 2ο όροφο.

Μη υπάρχοντος άλλου θέματος λύεται η συνεδρίαση αφού υπογραφεί το παρόν
Πρακτικό.

ΑΘΗΝΑ, 17.05.2011

Ο Πρόεδρος Ζαχαρίου Αλέξανδρος

Ο Αντιπρόεδρος Σαρρής Παναγιώτης

Ο Γραμματέας Καπέλλος Σωτήρης

Ο Ταμίας Σακκάς Θανάσης

Ο Αναπληρωτής Γραμματέας

Ο Αναπληρωτής Ταμίας Χρηστίδης Χάρης

Μέλος Καλυβιώτης Χρήστος

Μέλος Μίτμαν Στέφανος


